

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 523b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General Terry Davis on Srebrenica anniversary: bring Ratko Mladic and Radovan Karadzic to justice!

Strasbourg, 10.07.2008 - "Tomorrow, the mothers, wives, daughters and sisters of Srebrenica will bury another three hundred of their loved ones, murdered in a genocide committed thirteen years ago. This premeditated mass murder of thousands of boys and men of all ages will remain forever engraved in the collective memory of Europe. Today is an occasion to remember the victims and renew our sympathy to their families, but it is also an occasion to express our anger. Two indicted war criminals, accused of bearing the highest responsibility for the genocide, are still running free. This is an insult to the memory of the victims, an obstacle to reconciliation and a disgrace for those who have failed to do what they could have done and should have done. Bring Ratko Mladic and Radovan Karadzic to justice."

Déclaration du Secrétaire Général du Conseil de l'Europe Terry Davis à l'occasion de l'anniversaire du massacre de Srebrenica: « Livrez Ratko Mladic et Radovan Karadzic à la justice ! »

Strasbourg, 10.07.2008 – « Demain, les mères, les femmes, les filles et les sœurs de Srebrenica porteront en terre les corps de trois cents de leurs proches, assassinés lors d'un génocide commis il y a 13 ans. Ce massacre prémédité de milliers de garçons et d'hommes de tous âges restera à jamais gravé dans la mémoire collective de l'Europe. Ce jour est l'occasion de nous souvenir des victimes et de renouveler notre sympathie à leurs familles, mais c'est aussi l'occasion d'exprimer notre colère. Deux criminels de guerre, accusés d'être les premiers responsables de ce génocide, sont toujours en liberté. C'est une insulte à la mémoire des victimes, un obstacle à la réconciliation et une honte pour ceux qui n'ont pas fait ce qu'ils auraient pu et dû faire : livrer Ratko Mladic et Radovan Karadzic à la justice. »

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.